
Problematiku sekundární prevence kolorektálního karcinomu jsem si jako  

téma své diplomové práce zvolila z několika důvodů. Jednak se jedná o problém  

v české populaci velmi závažný, díky velmi vysoké incidenci i mortalitě, které  

tato choroba v České republice dosahuje. Připadalo mi zajímavé zjistit, jak se po  

osmi letech rozvinul celonárodní screeningový program, který byl u nás zaveden  

jako v teprve druhé zemi na světě v červenci roku 2000. Také jsem se chtěla  

dozvědět, zda se během této doby neobjevily nějaké nové, výhodnější metody  

screeningu, než kombinace TOKS a následná kolonoskopie, protože již od  

počátku bylo zřejmé, že používané testy na detekci okultního krvácení mají přes  

své prokázané výhody i některé rezervy, zejména co se senzitivity týče.  

  

Dalším z důvodů je také moje několikaletá zkušenost s pacienty  

z endoskopické ambulance mého otce, kde jsem se také poprvé setkala  

s vyšetřování TOKS-pozitivních pacientů, odeslaných praktickými lékaři, jejichž  

data jsem zadávala do specializovaného celonárodního registru. 


